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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy űlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez

„A jövőben sem kíván érdemben foglalkozni a Kormány a parlagfű problémával?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Alaptörvény szerint "mindenkinek joga van a testi és lelki egészséghez", milyen kár, hog y

ennek az elvnek a megvalósulását éppen az állam nem biztosítja a lakosság negyedének . A

2017. évi központi költségvetésből kiderül, hogy az FM 46,5 millió forintot szán a parlagf ű
elleni közérdekű védekezés végrehajtásának támogatására . Magyarországon a lakosság

negyede, más források szerint három millió ember allergiás . A számuk az elmúlt húsz évben

ugrott meg, ebben az id őszakban megduplázódott az allergiások száma. Az érzékenység

elsősorban örökletes, de a környezeti hatások jelentősen felerősítik. A brutális számokért első
sorban a parlagfű felelős, ezért a 221/2008. Kormányrendeletben el ő írta a jogalkotó a parlagfű
elleni védekezést. Ennek végrehajtását a Növény- és Talajvédelmi hatóság jogkörébe sorolta .

A Fidesz-KDNP kormány 2011-ben létre hozta a kormányhivatalokat, amelyekben a

költségek lefaragásának legegyszerűbb formája a parlagfű ellenőrzések visszafogása,

napjainkra szinte teljes mértékű megszüntetése volt. Ezzel párhuzamosan 2014-ben (is)

vélhetően „lenyúlta” a minisztérium az egy százalékos felajánlásokat, amelyet 177.031 adózó

direkt a parlagfű elleni védekezésre ajánlott fel 1,1 milliárd értékben, hogy azt terepjárókra



költse. Ez a most bejelentett 46,5 millió forint beleillik abba a tájékoztató rendszerbe, amelye t

a NÉBIH-nél működtetnek. Ez a rendszer egyszer űen nem jelent mást, mint a be(fel)jelentési

módot, ami aggályokat vet fel . Az ellenőrzések elmaradása az államnak több tíz milliárdjáb a

kerül, mivel az allergiások számának növekedése a gyógyszer támogatás növekedésébe n

érhető utol .

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mi a parlagfű elleni védekezé s

kormányzati stratégiája? Hogyan kívánják ennyi pénzb ől megoldani a védekezést ?

Miért nem veszik komolyan a problémát? Legalább az érintettek nagy száma miat t

lehetnének emberségesebbek !

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . május 31 .
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